
Voorzitter het is de tweede keer in vier weken dat we hier bij elkaar komen. Waar we tijdens 
de bespreking van het coalitieakkoord geen antwoord kregen op onze vragen, hopen we op 
onze voorstellen vandaag wel reactie te krijgen.

Met het oog op de toekomst wil ik de wethouder van financiën vragen om een uiteenzetting 
te geven van hoe Rijswijk er financieel voor staat. Dan zou ik hem specifiek willen vragen 
om toe te lichten hoe het collegewerkprogramma effect heeft op de financiële ruimte die wij 
als raad hebben. Heeft het college werkprogramma straks alle budgetten al opgemaakt of 
blijft er voor de raad nog wat over om hier vanavond plannen voor aan te dragen?

Ik heb nog wat andere financiële vragen. Hoe staat het met de stelpost die we in de 
begroting van 2021-2024 hebben opgenomen? In de jaarrekening staat dat we deze tot 8 
ton hebben weten te reduceren maar hoe gaan we deze 8 ton dan bezuinigen de komende 
jaren? 

Wij. Rijswijk ziet namelijk kansen in de financiële cijfers van Rijswijk. Wanneer we 
terugkijken naar 2021 dan zien wij veel onderdelen van de begroting waarin de uitgaven niet 
volledig zijn gedaan. Wij vinden dan ook dat we als Gemeente Rijswijk naar een zero-based 
begroting toe moeten gaan. Niet begroten aan de hand van het startpunt van vorig jaar maar 
echt op nul beginnen en kijken wat er nu daadwerkelijk nodig is om onze taken uit te voeren. 
Graag zien we voor de begroting een uitgewerkt plan van het college  hoe we de komende 
vier jaar elk programma minimaal één keer op deze manier hebben begroot. Kan de 
wethouder dit toezeggen?

Naast de financiële kaders zouden wij het college nog op drie thema’s kaders willen 
meegeven: 

● Leefbaarheid
● Het sociaal domein
● Participatie 

Beginnend met participatie. We hebben het ook al aangegeven in tijdens de bespreking van 
het coalitieakkoord dat u graag ‘samen’ de stad wil maken. Tegelijkertijd zien we hier nog 
weinig van terug. Ik zou dus graag willen dat we in de begroting gaan investeren in de 
samenwerking met de stad. Na de ontwikkeling van het participatiebeleid is het tijd voor de 
volgende stap, want de bestaande participatie trajecten hebben aandacht nodig. Hoe 
kunnen we deze als gemeente nog beter insteken en hoe bereiken we de mensen op de 
juiste manier. We hebben uitgesproken in ons huidige participatiebeleid dat dit een levend 
en groeiend document is dus hoe gaat het college dit oppakken? Wij zien graag dat er 
hiervoor ruimte wordt gemaakt in de begroting.

We hebben de ambitie om Rijswijkers mee te laten beslissen in hun eigen wijk. Dit kan door 
middel van wijkbudgetten. In andere gemeenten zoals Schiedam, Enschede en Groningen 
lijken al vele initiatieven door dit initiatief te ontplooien. Ik hoor graag van het college of ze 
willen onderzoeken of wijkbudgetten in Rijswijk ook mogelijk zouden zijn. Indien nodig dien 
ik anders in tweede termijn een motie in. 

Het tweede thema dat ik wil behandelen is het sociaal domein.Gezond deelnemen aan de 
samenleving is niet voor iedereen zo vanzelfsprekend. Er kunnen financiële- of 



gezondheidsredenen zijn of juist culturele of sociale blokkades die mensen weerhouden om 
mee te kunnen doen in Rijswijk.  

We zien een verschuiving plaatsvinden in de groep hulpbehoevenden, met name in de 
financiële zorg hoek. Met de huidige ontwikkelingen rondom stijgende inflatie en 
energieprijzen en naweeën van Corona is het de verwachting dat we een groep werkende 
armen gaan krijgen waarvoor een ander soort beleid nodig is. Zij zijn digitaal vaardig en 
zouden prima uit de voeten kunnen met de digitale sociale kaart, maar deze mag wel wat 
meer in de picture worden gezet. Bijvoorbeeld op de nieuwe gemeentelijke website. 
Daarnaast hebben we nu nog een groep mensen die juist niet digitaal vaardig zijn en voor 
hen is de sociale kaart in papieren vorm een prachtige toevoeging. Hiervoor hebben we dan 
ook een motie en we horen graag de reactie van de wethouder hierop. 

Om de kwaliteit van de zorg- en hulpverlening te verbeteren heeft Wij. regelmatig gevraagd 
om gebruik te maken van de expertise van ervaringsdeskundigen in onze zorg. We zien in 
het coalitieakkoord dat er gewerkt zal worden met de ExpEx in de jeugdzorg. Kan de 
wethouder de rol van de ExpEx toelichten? En is de wethouder het met ons eens is dat we 
niet alleen in de jeugdzorg maar in het gehele zorglandschap moeten investeren in de 
expertrol? 

Het derde en laatste onderwerp dat ik hier onder de aandacht wil brengen is de 
bereikbaarheid en leefbaarheid van onze stad. Ik ga niet teveel woorden vuil maken want 
inmiddels hebben we alle redenen waarom en hoe onze stad steeds drukker wordt wel 
gehoord. Maar dat het drukker wordt is een feit. Ik graag een aantal kaders meegeven hoe 
we omgaan met het dossier wonen en mobiliteit. 

Beginnend met mobiliteit. Wij. heeft aangegeven dat nu het moment is om te kijken hoe we 
Rijswijk bereikbaar houden. Voordat we duizenden woningen toevoegen moeten we een 
duidelijk plan hebben hoe mensen van A naar B komen. We zien dan ook graag in de 
begroting dat er budget wordt gereserveerd voor plannen omwille van die bereikbaarheid. 

Als Rijswijk hebben we een belang om de kwaliteit van ons OV te borgen. Jammer genoeg 
wordt het openbaar vervoer door de MRDH steeds verder teruggeschaald omwille van 
bezuinigingen en corona. We zouden daarom graag zien dat de wethouder in gesprek gaat 
met de MRDH en kijkt waar mogelijk is om de haltes in Rijswijk te behouden. 

Een van onze belangrijkste verkeersaders is de Beatrixlaan. We hebben een goede start 
gemaakt door eenmalig 30 miljoen van de eneco gelden te reserveren maar laten we zelf 
ook structureel gaan bijdragen om de ondertunnelinge van de Beatrixlaan te realiseren.
Ik zie dit graag terug in de begroting. 

Daarnaast lees ik in het coalitieakkoord dat er een ambitie is om één van de twee stations 
uitgangen te sluiten. Is hier budget voor vrijgehouden?

Als we het dan hebben over leefbaarheid wil ik graag de budgetten voor de uitvoering voor 
fase twee van de landgoederenzone terugzien in de begroting. Ook de herinrichting van 
parken zodat mensen hier kunnen sporten, spelen en recreëren verdient volgens Wij. de 
nodige aandacht. Gesproken over spelen, onze partij is van mening dat we budget moeten 



vrijmaken voor het creëren van echte inclusieve speeltuinen. Waar nu te pas en te onpas de 
sticker ‘inclusief’ wordt gebruikt voor een speeltuin waar een enkel toestel staat dat 
enigszins geschikt is voor kinderen met een beperking zou het toch mooi zijn als we een 
echte inclusieve speeltuin krijgen. Niet alleen kinderen moeten kunnen spelen maar ook 
onze jongeren hebben behoefte aan een ontmoetingsplek. Laten we hier ook aandacht en 
budget voor vrijmaken. 


